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zzebra.nia wiejskiego

Sołectwa Lipowa

odbytego w dniu 2 mtrca 2014 roku



PRoToKoŁ NR 3/14

z zębrLnia wiejskiego Sołectwa Lipowa, które odbylo się w dniu 2 marca 2014 roku

o gotlz. 16.30 (I termin).

w zebraniu udzial wzięli:

SoĘs wsi Lipowa _ Stefan GiereĘ

wóit Gminy spytkowice _ MariuŚz Krystian'

czlonkowie Rady soleckiej oraz mieszkańcy Sołectwa wg zał' liŚty obecności.

Zebranie otwoEył Sotlys tłsi Lipova _ steJał\ Giełek witając Wój1a Gminy oraz mieszkańców

Sołęctwa' Stwięidził, żó zebranie odb1.wa si| w I termińe, poniewaz zebrała się wynagula l|czba

statych mieszkańców sołectwa upra\łnionych do głosowania ofuz żę jest prawomocne do

'"a,"i-"*-l" uchwał. Poprosił o wpisanie się na listę obecności' celem potwierdzenia udziału

w zebraniu.

Następni€ Fzędstawit porządek obrad zebrania w brzmieniu j ak nizej:

1. otlvarcie zebranią stwierdzenie prawomocności obrad.

2' Sprawozdanie Rady Sołeckej z rca|izarji zadń

rozdysponowania rezerwy sołeckiej w rokr-r 2014'

3. Informacja Wójta Gminy nt' zadań aealizowanych w roku 2013 oraz planowanYch do

realizacji w roku 2014.

odpowiedzi na wnioski i zap1Ąania zgJoszone na poprzednim zebraniu wiej skim

sprawy bieŹącę' wolne rłnioski i zapfann.

Zakoń.czerltę zebt alia.

w roku 2013 oraz Planowanie

4.

5.

6.

Zebranie w głoŚowaniu jawnym jednogłośnie ZA (16) przyjęto porządek ohrad w brzmieniu

jak rryżej.

Ad' pkt. 2. sprawozdanie Rady Sołeckiej z realizacji zadań w roku 2013 oraz propozycje prac

do realizacji w roku 2014

sołtls wsi stefąn Giełeł poinformował, żę Rada sołecka w 2013 roku miała do dyspozycji rezerwę

""tJ*ą 
rv rły,otos"i 1'ó0o zł, któru została wykorystana w całości na zakup materiafu

p,,"^u",on"go na remont drogi rolniczej znajdującej się za-. posesją Pana sowy. Ponadto

dvukrotnię i ubiegł}m roku pracownicy intelwęncyjni wykosili trawę wokół budynku WDK'

została dokończona pizepona ni wale wiślan;'rn olaz wykonano częściowy remont chodnika.

Do budżefu na 2014 roku złożono wniosek o remont chodnika, położęnie nakładki asfaltowej koło

Pana Janika, ogrodzenie wokół budynku WDK, sanitariaty i dokończenie drogi rolniczej za Panem

Sową'



W 2014 rok Rada Sołecka otzymała do dyspozycji zrłiększoną kwoę rezerwy celowej do

wysokości 7.000 zł' z tego:
- f.50O ń zaplatovtano na dokończęnie drogi ro|rricze.j zą Panem Sową' naprawę drogi do Pa,ni

Mostowik i na ul. Lipowej uzupełnienie klińca;

. 5oo zł na pomalowanie huśtawek na placu zabaw;

- pozostaje do rozdysponowania kwota 4'000 zł.

W dalszej części swojej w1powiedzi Sottys poprosił o przydział jednego Facownika,
zatrudnionego w rumach prac interwencyjnych, do sołęctwa Lipowa. Przedstawił ploblem

zwięatty z niebezpiecznię zamontowarĘ skzyŃą ęleł1ryczną, znajdującą się na chodniku obok
placu mbaw i poprosił o interwencję w tej spmwię w zakładzię energętyczn}łn. Nadmienił też o

złpadającej się drodze w miejscach, gdzie przebiega ka,nalizacja.

Ad. pkt.3. Informacja Wójta Gminy nt. zadań zrealizowanych w roku 2013 oraz
planowanych do realizacji w roku 2014

Wójt Gmi,,y Mańusz Krystian ptzedstayłił zęstawienie wydatków z budżetu gminy aęalizowanych
w Sołectwie Lipowa w 2013 loku:

. remont drcgi rolniczĄ l.600 zł;

. I€monty dróg gminrych wg wskazań Sołtysa i Rady Sołeckiej 30.000 zł (wskazano do

wykonania chodnik przy drodze głównej);

. remont cząstkowy nawierzcbni bitumicznych |.799 zł;

. prace porządkowe wykonane przez pracowników intelwencyjnych: przędę wszystkim
izyszcżenie rowów melioncyjnych, które to zadanie nię należy do zadan grrrinnych (obiekty
te w zdecydowanęj większości są pod zarządem i własnośoią Małopo1skiego Zarządu
Melioracji i Urządzeń Wodnych oraz Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej
w Krakowie)' ale jest wykonywane ze względl na bezpi€częństwo powodziowe; obciŃa
gałęzil; czyszczenle poboczy dróg gurinrych; wykaszanie traw; zakładanie i naprawa
znaków. SzacuŃowa waltośó wykonanych prac to kwota 2 1 '000 zł;

Łącnte w 2O|3 roku na sołectwo Lipowa wydatkowano kwotę 55,199 d, dla porównania w 2012

rok.u było 4l.030 zł' a w 20l1 loku - 34.061 zł.

Bardzo ważnym przedsięwzięciem inwestyryjnym ubiegłego roku było dokończenie budowy
przeslony betonowej na wale wiślanym.

Następnię wójt przędstawił zadania lealizowane w ubiegłym roku, które są wspólne dla wszystkich

sołectw Gminy:

o w szkołach na tercnie gminy realizowano program współfinanso\łany z Unii Ewopejskięj
pn' ',ABC uczę się.'.'' po1egający na w).róvn}'\łaniu szans edukacyjnych dla dzieci
zdolnychjak również dla dzieci słabo uczących się;

. dofinarrsowanie dla Zakładu Usług Komunalrrych na zakup wagi do ważenia samochodów
w:eż'dżających i v"ryjeżdżających ze śmieciami oruz adaptacja bud}ł*u na sońownię
odpadów - 65.000 zt' Dzięki temu udało się konhowe$yjną ,,ustawę śmieciową''
wplowadzić w naszej gminie w miarę bezproblemowo.

W rlalszej części swojej $Tpowiedzi wójt Gminy puedstawił zadania planowane do realizacji

w 2014 róku w SołecŃe Lipową a będzię to dokończenie tozpoczętyah pftc czyli remonl dróg

gminnych _ kont}łruacja budowy chodnika na co zaplanowano 30'000 zł. Zwiększono wysokość

rezerwy celowej Rady Sołeckiej do 7.000 zł (doĘchczas było 1.600 zł). Ponadto:

. w dalszym ciągu będzie realizowany w szkołach plo$am,,ABC uczę się'..'';



dzieci zę wszystkich szkół będą ucz€stniczyć w programie nauki pływania pn. ,Już

1iĘwam,,. zajid,a bęrlą się odb1tvać na basęnie w Piekarach, a środki na ten cel zostały

pozyskane z UEędu Marszałkowskiego;

kolejne roczniki dzieci będą szczepione przeciw meningokokom , kwota przsznaczona la to

zadanie - 15.000 zł;

budowa ńomu Pogrzebowęgo na cmentauu komrmalnym w Spytkowicach (w tym roku _

stan sulow) . 680'000 zł;

. wykonanie projelitu przebu<lowy i remontu Zespofu szkolno.Pżedszkohego
w Spytkowicach.

Ad. pkt 4. Odpowiedzi na wnioski i zapytania zgloszone na poprzednim zebraniu wiejskim'

|/ójt Gminy Mańusz Krystidn odpowiedział na wnioski i zap}tania zgłoszone ia poprzednim

zebraniu wii'jskim' kt óre dotyczyty trzechtęmatów zwlązalyah z sołectwęm Lipowa:

Wykonąhie ścieżki w kjerunku Chatupek

Po Iozęznaniu temafu tęreny po któiych ścieżka możę przebiegać są telenami prywatnymi. W

z.iryr, ip,.yz",y^ iowęsfie na gruntach prywalnych zę środków budżęfu gminy nię są
moalwe.

Dąlszy rcmot|t chodni kó.||]

Był i bę<lzie konfnuowany.

Wmiąna ogrodzenia woklił budynfu, WDK

Wkonąnie toąlety w bud,",bu WDK
I.]fucho iehie ś\łietlicy wiej skiej

Temat Iemontu tego budynku pojawiał się na zebraniach wiejskich, na Iazie \ł}'nieniono okna.

Renont jest potrzJbny, ale musi bye cel' dL którego zasadne jest jego pŹeprowadzenie. Mogłaby

na orzvńad powstać jŃaś organtzacja" złzeszająca mieszkańców sołectwa, l.1óra ui}tkowałaby tęn

u"jńlr. ś"i.,"*" ńsi być 
"zorganizowane, 

musi być pomysł mieszkariców, aby budyrek mógł na

"o"i" 
pą'e.i. wyr.o"-i" i..oń d|u .u*"go Temontu mija się z celem.. KaŻda forma akłw,rrości

sot".ń j"st *'i*"*a i każda nowo porłstała oryaniz:Ląa D1e pozostanię bez wsparcia ze strony

Wójta. Rady crniny czy też sohysa usi'

Ad. pkt. 5. spratT bieżące, wolne wnioski i zapytania.

Mieszkaniec sołeclwa Tbmdsz Ja ik fApytĄł czy jęst możliwość pozyskania środków na budowę

l*łi"u"ji z programów ,,ochrony WisĘ'' czy też' z :ll-riych plogJamów Zaproponował aby

ń'io.o*ue póał-ętowarrie do dziennikarzy, którzy nagłośnili r^' mediach sprawę watu wiślanego

o.L pop.o.ii o spiawdzenie przęustu prźy w11eżdzle la wał, ponieważ podczas intens1vnych

opadów deszczu woda nie ma gdzie spb.wać'

Ił'ójt Gminy stwierdził, że Małopolski Zarząd Melioracji nie zgłasza gminie co chce czyścić, zleca

wvnaiętęi ńrmie okeśloną ilość metrów Towów do wyczyszczenią które często są JnŻ przęf nas

-1cz;izczone. lakie syuacje byIy zg|aszanę do MZViUW.



Mieszkał,iec sołecbpa w}Taził chęć współplacy odnośnie powstania ścieżki na Chałupki, w części
przebiegaj ącej po jego gruncie.

sows ,|,si stefan Gietek zasygnalizował. że jest problęm ze światłem w Lipowej, jeśli jest coś
robione na linii to naiczęściej wtedy nie działa oświetlenię. Zapytał' azy jest możliwośó
zamontowania dwóch lamp na wale.

Mieszkaniec solicfi,a Jan K.,rp zAp',tał o ,pseudo'rolników''' którzy biorą dopłaly i w1nruszają
w}lalanie traw, czy gmitta ma wiedzę kto bierze dopłary a nie wykasza taw. Poruszył także
sprawę ztłiązaną z remontem Pawilonu spoltowęgo w sp}'tkowicach.

Mieszkąnka wsi Beata Lisotwka przypomrltała o naprawie ogrodzenia wokół bud}nku wDK.

Wójt Gmźny Mariasz Krystidn oópor,,iedziaL r\a zAp]]i.aniazetoszone w tej części zebrania:
. sprawa kanalizacji jest to temat zupęłnie innej kategorii środków Gmina posiada studium

wykonalrrości inwestycji pn' ,,Kanalizacja pozoslałęj części Gminy wraz z rozbudową
oczyszczalri ścieków'' której koszt szacuje się na 80 nln zł. Dolina Karpia nie ma takich
pieniędzy' a w Programie Rozwoju obszarów Wiejskich, z lcórego gmina dotychczas
korzystała, nie ma już mofiwości dofinansowania kanalizacji. Gminy wiejskie mają małą
szansę na uzyskanie dofinansowania. Jedyrym Źródłem pozyskania śIodków jest obecnie
Małopolski Regionalrry Program operacyjny do któIęgo jest plzygoto\łany duży projel.t na
rozbudowę kanalizacji wraz z rozbudową oczyszcza|ni ścieków. Przygotowanę studium
\łykonalności potwierdza prowadzenie sieci kanalizacyjnej w Lipowej, gdyż jęst tu zwańa
zabudowa i blisko zlokalizowana oczyszczalnia.

. w temaoię podziękowań - Wójt proponuje \łystosować je do redakcji Kroniki i Radia
Klaków oraz dla MZMiUW.

o W kwestii ścieżki w kierunku Chatupek, zaproponował aby wykonaó to ze środków RaĄ
Sołeckiej oraz aby SoĘs zorięntował się odnośnie zgody pozostĄch mięszkańców
właścicieli grwrtów.

o W zakresie oświetlenia od 2014 roku zmieniono umowę z energetyĘ i awarie oświętlęnia
ulicznego mieszkaricy zflaszają do Urzędu Gminy. Zgłoszenia są zbierane przez cały

Ędzień i w poniedziałek po pofudniu kazdego tygodnia są wysyłane do TAtJRoN-u do
Zatora.

. odnośnię lamp na wale będzie ogromny problem, ponieważ \łał należy do melioracji i nie
będzie zgody na postawieńe infrastruktury tecbnicznej (słupów) oraz będzie koniecae
pozwolenie na budowę , zaznaczył jednak że temat będzie rozeznany.

. Gmina nię ma wiedzy l.1órzy roJrricy biorą dopłaty i w jakiej wysokości. Agencja takich
informacji udziela tylko na zap)'tanie sądu. Natomiast w kwestii w1palania ttaw - Prawo
ochrony ślodowiska daje gninie ,łęorętyczl1ł' możliwość wyciągania konsekwencji za
niewykoszenie gruntóą jednak procedura egzękwowania tego obowiązku jest długotrwała.

. Remont LKs Asha odb1rła się na podstawie pĄełtu. Projekt przewid;.wał rozburzenie
nadbudówki na samej górze, rozebranię stopu i częściowe rozebranie najwyinzej
kondygnacji. Po rozębrarriu nadbudówki okazało się żę stop jest tak mocny, że jego
rozbicie naruszyłoby konstrukcję ścian. W zwiqzku z t}m na Radzię Budowy mzęm
z projektantęm tego obiełtu, inspektoręm nadzoru i kięrownikiem budowy została okęślona
zmiana tęcbnologii wykonania _ z:rrieniono projekt, wystąpiono o zmianę pozwolenia na
budowę. Do chwili uzyskania zrrienionego pozwolenia na budowę posadowiono dach
t}mczasowyj aby chronió budynek przed dęszczem' obęcnie dach jest juz wykonany
wg anienionego projektu. Filma wykonuje prace solidnię i termin zŃończenia będzie
zachowany.

o ogrodzenie wDK - tę ptace rieszszą się w t'm co Wójt wcześniej powiędział na temat
tego bud''Y <u.



Mieszkanka sołectwg Beata Lisowska stwiętdzi'a, że ogfodzęnie w części graniczącej z jej posesją

oil-ń" ni" *'por""g o z tym czy z budynkiem będzie się coś robiło, gdyż jej posesja jęst cała

oerodzona opńcz ózęści graniczącej ź gminą, która to część jest zdewastowana. Nię ona

i3o'o-uJ'iluao rxi.go sraiu i sądzi. ue odpou iedZja]ność w tym 7akresie spoczyrła na gminie'

Wójt Gnin), Mariusz Krystianwyjaśnił' że nie widzi problemu jężeli Rada Sołecka uzna, żeby

""ęić 
k*oty 

" 
.ez"..y przeznaczyć lawykonanie oglodzenia.

Mieszkanka sołech,.| Beata Lisowska za]uwd4ła, że społeczność nie ma intercSu w Rm żeby jej

zrobió ogrodzenie.

Mieszk&niec sołectwa Tomasz Jąnik dodał, żę moźLe znalazlby się jakiś pomysł na wykoEystanie

i"no obi"ktu * .o.".,"ie gdyby istniał tu węzeł sanitamy, a na razie budynek nie jest podłączony

d;kanalizacji, jest też problem z instalacją elektryczną.

||'ójt Gminy Mą|iusz Krystian odpowiedział, że kanalizacja nię stanowi problemu dla

funicjonowania budpku, tó wystarczy szczelnę szambo. Natomiast'ręmont instalacji elekĘcznej

wylaga pozwolenia na budowę i wiąze się z remontem całego budy]ku.

Mieszkąniec sołectwą Jan Karp poprosił. o posadzęnie drzęw wokół oczyszczalni ścieków.

sołtys ,|łsi stefi,n Gietek po]rttfomto,łał mięszkanców o konieczności pEeplowadzenia remon1u

kaplic} Znajdującej sję na teręnie Lipowej'

Ad' pkt. 6. zakończenie zebrania

soltys wsi stefąn Gierclr podziękowat wszystkim obecnym za udział w zeblaniu.

Wobec wyczęrlania dyskusji na t1.rn zakończono zebranie wiejskie Sołectwa Lipowa.

Prowadzący zebranie:

Soltys wsi

Stefan Gierek

Protokolant:
Balbara Kołodziej ' Joann, KLaja

4{t



LISTA I
obecności mieszkańców soŁECTwA. . . Ł. t?ouu4
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LISTA
obecności Gości zaproszonych

na Zebranie Wiejskie Sołectwa .....'|lSoH.{]...
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